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本課程培養學生下列知識：

Introduce, examine and discuss concepts that are used in today's modern International Trade Finance environment.
After this course, students will be able to understand the instruments and methods of payment to faciliitate the trading
of goods and services globally.

1.Introduce and discuss the main issues of international finance
2.Discuss and examine the role of currency and exchange rates in international trade
3.Discuss and examine the role of the different international payment instruments
4.Discuss and examine what are incoterms and why they are important
5.Discuss and examine different types of investments that can be used internationally

Introduce, examine and discuss concepts that are used in today's modern International Trade Finance environment.
After this course, students will be able to understand the instruments and methods of payment to faciliitate the trading
of goods and services globally.

每週授課主題

第01週：跨國企業與財務管理
第02週：外匯市場與匯率
第03週：匯率的決定與預測(1)-國際收支
第04週：匯率的決定與預測(2)-購買力平價理論與&國際費雪效應
第05週：匯率衍生性金融商品(1)-遠期外匯契約&外匯期貨
第06週：匯率衍生性金融商品(2)-外匯選擇權&換匯交易
第07週：交易風險管理
第08週：經濟風險管理
第09週：期中考
第10週：海外直接投資與併購策略(1)-投資地點、環境之評估與選擇
第11週：海外直接投資與併購策略(2)-併購模式與策略
第12週：國家風險分析與跨國租稅規劃(1)-國家風險分析
第13週：國家風險分析與跨國租稅規劃(2)-國際租稅概論
第14週：國際金融市場
第15週：跨國企業籌資管道(1)-長期籌資決策
第16週：跨國企業籌資管道(2)-負債資金與權益資金來源
第17週：期末考
第18週：案例探討

成績及評量方式

出席率：20%
作業：20%
小組報告：20%
期中考：20%
期末考：20%

證照、國家考試及競賽關係

■多益TOEIC

主要教材

1.Tronclass(數位學習平台)

參考資料

書名：國際財務與金融管理 作者：劉亞秋、薛立言 出版年(西元)：2019 出版社：東華書局
書名：國際財務管理 作者：謝劍平 出版年(西元)：2022 出版社：元照出版有限公司

建議先修課程

本課程無建議先修課程



教師資料

教師網頁：http://www.cyut.edu.tw/~kaifu0318/
E-Mail： kfyang@o365.cyut.edu.tw
Office Hour： 
星期一,第5節,地點:E-716;
星期三,第5節,地點:E-716;
星期四,第5節,地點:E-716;
星期五,第5節,地點:E-716;
分機:4021、4827

[關閉] [列印] 
尊重智慧財產權，請勿不法影印。


